玖、衛   生
一、醫事人員：
民國100年底本縣醫事人員共有4,832人，其中醫師(包括西醫、牙醫、中醫)830人占17.18%，藥劑人員(包括藥師、藥劑生)428人占8.86%，護理人員(護理師、護士)3,014人占62.38%，助產士6人占0.12%，醫檢及醫用放射線技術人員249人占5.15%，營養師44人占0.91％，鑲牙生1人占0.02%，物理及職能治療師、生186人占3.85%，其他74人占1.53%。（圖21）
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二、醫療機構及病床數：
民國100年底本縣醫療機構共有327家，其中醫院有10家，診所有317家；醫院開放病床共有3,785床，其中一般病床的急性、慢性病床為2,036、894床、特殊病床有855床，診所病床共有545床。

三、預防接種人數：

民國100年全縣接受各種預防接種人數共有53,968人次，包括卡介苗2,629人，白喉、百日咳、破傷風混合疫苗2人，小兒麻痺口服疫苗1,307人，減量破傷風、白喉、非細胞性百日咳混合疫苗4,922人，破傷風減量白喉混合疫苗507人，B型肝炎免疫球蛋白222人，B型肝炎疫苗8,194人，痲疹疫苗1人，五合一疫苗11,620人，德國麻疹、麻疹，腮腺炎混合疫苗6,968人，日本腦炎疫苗13,727人，水痘疫苗2,882人，A型肝炎疫苗987人。

四、藥商家數：
民國100年底全縣藥商家數計942家，其中藥局132家，西藥販賣業77家，西藥製造業4家，中藥商203家，醫藥器材商526家。
IX. Health
1. Medical personnel: 
There are 4,832 medical personnel in Yilan County in the end of 2011, comprising 830 physicians (Physician, Dentists and Chinese medicine doctors) occupied 17.18%, 428 Pharmaceutists (Pharmacists and Assistant Pharmacists) occupied 8.86%, 3,014 paramedics (Registered Senior Nurse
、Registered Nurse) occupied 62.38%, 6 Midwives occupied 0.12%, 249 Radiation technicians occupied 5.15%, 44 Nutritionist occupied 0.91％, 1 Assistant dentist occupied 0.02%, and 186 Physical and functional doctors and trainees occupied 3.85%, and 74 Others occupied 1.53%. (Figure 21)
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2. Number of medical institutions and sickbeds:
There are 327 medical institutions in Yilan County in the end of 2011, comprising 10 Hospitals and 317 Clinics. There are 3,785 sickbeds available in the Hospitals including 2,036 sickbeds for common Acute and 894 sickbeds for Chronic Diseases, 855 sickbeds for Special diseases while 545 sickbeds available in the Clinics.

3. Number of persons vaccinated:
There are 53,968 person-times vaccinated various vaccines in Yilan County in 2011, including Bacille Calmette-Guerin vaccine 2,629 persons, Diphtheria and tetanus toxoid with whole cell pertussis vaccine 2 persons, Poliomyelitis 1,307 persons, Tetanus, diphtheria toxoids and acellular pertussis vaccine 4,922 persons, Tetanus and diphtheria toxoid for older adults 507 persons, Hepatitis B Immune Globulin 222 persons, Hepatitis B vaccine 8,194 persons, Measles 1 person, DTaP-Hib

-IPV 11,620 persons, M.M.R. 6,968 persons, Japanese Encephalitis 13,727 persons, Varicella vaccine 2,882 persons and Hepatitis A vaccine 987 persons.
4. Number of pharmaceutical firms:
There are 942 Drug-operating units in Yilan County in 2011, comprising 132 Drugstores, 77 Western Medicine Dealers, 4 Western Medicine Manufacturers and 203 Chinese Herb Dealers and 526 Medical Device Dealers.












